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Voorwoord
in het Amare theater in Den Haag.
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De Gevolmachtigde Minister van Aruba.

0 Jaarverslag 2024

In Europees verband was 2024 een 
bijzonder jaar voor Aruba. In februari 
werd tijdens een OCT-meeting in Brussel 
het voorzitterschap van de ministeriële 
comité officieel overgedragen aan Aruba 
in aanwezigheid van de Arubaanse premier 
Evelyn Wever-Croes. Dit besluit luidde een 
intensief jaar van voorbereidingen voor de 
Ministeriële Conferentie van de OCTA in 
Aruba in 2025.

Dit alles met één vast doel: de toegevoegde 
waarde laten zien van het Kabinet van 
de Gevolmachtigde Minister als officiële 
vertegenwoordiger van Aruba in Nederland. 
Als instituut is het Kabinet van Aruba 
van groot belang voor de relatie tussen 
Nederland, binnen het Koninkrijk en met de 
Europese Unie. Wij hopen dat dit jaarverslag 
u een inzicht geeft in de functie en werk van 
het Kabinet van de Gevolmachtigde Minister.

Wij blijven investeren in verstevigen en 
verdiepen van ons netwerk dat stapsgewijs 
moet leiden naar meer samenwerkingen 
en kansen voor Aruba. Neem als voorbeeld 
de MOU tussen het Arubaanse Oduber 
ziekenhuis met het Leids Universitair 
Medisch Centrum dat in 2024 is getekend. 
De intenties van Aruba en Leiden om te 
komen tot een sister city overeenkomst 
dat als voorbeeld moet dienen voor 
andere gemeenten, scholen, instituten 
en organisaties. Er zal verder gebouwd 
moeten worden op het succes van de 
Aruba Investment Summit 2024 om meer 
ondernemers en investeringen aan te 
trekken voor Aruba.

Voor u ligt het jaarverslag van het Kabinet 
van de Gevolmachtigde Minister van Aruba 
over het jaar 2024. Dit jaarverslag geeft 
een inzicht in het gevoerde beleid en de 
behaalde resultaten.

Het is ons gelukt om samen met partners 
en Arubaanse organisaties drie belangrijke 
culturele activiteiten te organiseren.
In Tilburg werd het San Juan Feest 
georganiseerd door Nos Baranca en 
Arubaanse producenten hebben een Dande 
Festival in Rijswijk georganiseerd. Duizenden 
Arubanen konden - na zoveel jaren - weer 
genieten van muziek, dans en lekker eten 
tijdens de Arubadag in de Broodfabriek in 
Rijswijk, Het jaar 2024 werd afgesloten met 
een mooi galaconcert van Grupo di Betico

Er is ook veel gewerkt aan capaciteit 
uitbreiding, teamwork, opleidingen en 
cursussen voor het personeel om de 
dienstverlening verder te verbeteren. De 
digitalisering van de personeelsadministratie; 
de formatie van het Kabinet is in 2024 
afgerond en de financieringsrapportage is 
op tijd ingeleverd.

Afgelopen jaar zijn we van start gegaan met 
bijeenkomsten met studenten. Tijdens deze 
Ban Topa bijeenkomsten in vijf regio's zijn 
we in dialoog gegaan met studenten om 
van hen te horen waar zij mee worstelen, 
wat zijn de uitdagingen en in hoeverre het 
Kabinet van Aruba daaraan een bijdrage 
kan leveren. Met die informatie gaat het 
Kabinet van Aruba in 2025 aan de slag met 
bijeenkomsten voor studenten variëren van 
workshops tot sport- of culturele activiteiten. 
Hiermee dragen wij een steentje bij aan hun 
studiesucces en bouwen wij ook een band 
met de Arubaanse studentengemeenschap 
in Nederland.
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Het karakteristieke pand aan de Haagse
R.J. Schimmelpennincklaan, waar het

Na de lancering van de 
nieuwe website is ingezet 
op de werkzaamheden

Hef Kabinet van de 
Gevolmachtigde Minister van Aruba 
is de officiële vertegenwoordiger 
van de Arubaanse regering in 
Nederland en de Europese Unie

voor een tweede fase van de website.
Het Kabinet wil er onder meer zijn 
dienstverlening mee verbeteren en met 
een nieuw digitaal jasje bijdragen aan meer 
zichtbaarheid van Aruba in Nederland.

Kabinet van Aruba lange 
tijd gevestigd is geweest, 
wordt de komende jaren 
gerenoveerd onder leiding 
van projectmanager 
Alvin Riley. Hij heeft het 
aanbestedingsproces voor 
het architectenbureau 
begeleid. Als alles 
volgens plan verloopt, 
kan het Kabinet in 2026 
een vernieuwd pand 
betrekken.

Ook in 2024 is veel geïnvesteerd in het 
personeel. Hiervoor werd de mogelijkheden 
voor het volgen van cursussen voor 
het personeel verruimd. Ook zijn er 
teambuilding sessies voor het personeel 
georganiseerd met als doel de teamgeest 
verder te versterken en het welzijn van het 
personeel te bevorderen.

In 2024 heeft het Kabinet met veertien 
fulltime medewerkers vele activiteiten 
kunnen ontplooien. De organisatie van 
werkbezoeken; het verder uitbouwen van 
ons netwerk, het aanboren van nieuwe 
contacten en natuurlijk de blijvende 
ondersteuning van Arubaanse ambtsdragers 
bij hun bezoeken aan Nederland. Ook de 
begeleiding van Arubaanse studenten in 
Nederland is van belang.

Het Kabinet van de Gevolmachtigde 
Minister van Aruba is de officiële 
vertegenwoordiger van de Arubaanse 
regering in Nederland en de Europese 
Unie. De inzet van het voltallige personeel 
is cruciaal om het beleid en de visie van 
Aruba uit te dragen.

|

Het Kabinet gaf ondersteuning bij de 
werkbezoeken van de Minister-president 
mr. Evelyn Wever-Croes, de Minister van 
Financiën en Cultuur Xiomara Maduro, 
de Minister van Arbeid, Energie en 
Integratie Glenbert Croes, de Minister van 
Economische Zaken, Communicatie en 
Duurzame Ontwikkeling mr. Geoffrey Wever 
en de Minister van Justitie en Sociale Zaken 
Rocco Tjon.
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Het Kabinet is een belangrijke 
schakel tussen Aruba en Nederland

en investeringsmogelijkheden vanuit 
Nederland en de EU beter inzetten voor 
Aruba. Het bieden van professioneel, 
efficiënte en klantgerichte ondersteuning 
aan de Arubaanse gemeenschap, waaronder 
ook de studenten. Het bevorderen van een 
verenigd, efficiënte en klantgericht team 
binnen het Kabinet.

Het Kabinet is een belangrijke schakel 
tussen Aruba en Nederland. Het wil zijn rol 
in Nederland verder versterken. Het Kabinet 
zet zich in om de contacten met politiek 
Den Haag verder te intensiveren, de 
standpunten van Aruba duidelijk over het 
voetlicht te brengen en de belangen van 
Aruba sterk te benadrukken. Daarvoor zijn 
ook contacten met instituten zoals de Raad 
van State, de Nationale Ombudsman en de 
Hoge Raad onmisbaar.

De visie en beleid van het Kabinet van 
Aruba is gestoeld op zes mijlpalen. Het 
hebben van een gerespecteerd, integer 
en zichtbaar (politiek) imago; een sterkere 
rol spelen binnen het Koninkrijk en bij 
de EU; een hechte band creëren met 
gemeenten, ambassades, politiek Den Haag 
en onderwijsinstellingen. De economische-

Een belangrijke groep waarover het Kabinet 
zich nadrukkelijk ontfermt, zijn de Arubaanse 
studenten die in Nederland (gaan) studeren. 
Het Kabinet biedt eerstejaars studenten met 
een Arubaanse studielening begeleiding 
en ondersteuning aan door onder meer 
studiementoren in te zetten. Daarnaast 
kunnen studenten en alle andere Arubanen 
altijd aankloppen bij het Kabinet voor 
informatie, ondersteuning en advies,
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Het Kabinet van de Gevolmachtigde 
Minister van Aruba behartigt de belangen 
van Aruba in Nederland en in Europa en 
ondersteunt Arubanen in Nederland, waar 
nodig.
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In het akkoord spreken de landen met

0 Jaarverslag 2024

Een politiek bewogen 
jaar in Nederland en

De relatie tussen Aruba en Nederland is 
constructief. Beide landen hechten grote 
waarde aan overleg en dialoog. Aruba 
gelooft in een sterk Koninkrijk, gebaseerd 
op wederzijds respect, vertrouwen en 
saamhorigheid. Om die reden is verdere 
uitvoering van de Onderlinge Regeling 
tussen Aruba, Curapao, Sint-Maarten en

Na de Tweede Kamerverkiezingen van 
november en de verschuiving binnen het 
Nederlandse politiek landschap was het 
wachten in 2024 op het vormen van een 
nieuw kabinet. Met de komst van het kabinet 
Schoof I kreeg Nederland voor het eerst een 
regering met deelname van de PVV. Ook de 
nieuwe partijen NSC en BBB hebben winst 
geboekt bij de verkiezingen en mochten 
aan tafel schuiven om te praten over hun 
deelname aan een nieuwe regering. 
Ondertussen is het Kabinet Wever-Croes II 
in september 2024 gevallen en ging Aruba 
begin december 2024 naar de stembus. 
Ook de Arubaanse verkiezingen liet een 
verrassende nieuwkomer op het toneel zien. 
De partij FUTURO van Gerlien Croes won 
drie zetels in de Arubaanse Staten,

De Onderlinge Regeling blijft de juridische 
basis voor een goede uitvoering van 
duurzame samenwerking aan de 
hervormingen in de publieke sector van de 
Caribische landen van het Koninkrijk,

De werkzaamheden aan een voorstel 
Rijkswet Geschillenregeling lopen gestaag. 
Voorop staat een sterk Koninkrijk, waarin 
sprake van samen leven, samen werken, 
samen beslissingen nemen en samen 
verantwoordelijkheden dragen. Dat is 
mogelijk door middel van onder andere 
een goede uitvoering van de onderlinge 
regeling, samenwerking en hervormingen, 
een geschillenregeling volgens artikel 12a 
van het Statuut en de motie Van Laar en een 
structureel gebruik van artikel 17 van het 
Statuut waarbij naast het motierecht en het 
recht van amendement ook het stemrecht 
wordt toegekend aan de bijzondere 
gedelegeerden van Aruba, Curapao en 
Sint-Maarten.

Nederland heel belangrijk.
Naast financiële, economische en sociale 
hervormingen gaan de gesprekken met 
Nederland ook over hervormingen in het 
onderwijs, de gezondheidszorg en het 
versterken van de rechtsstaat.

Op 2 juli 2024 stond het Kabinet Schoof I 
op het bordes van Huis den Bosch. Met 
de komst van dit Kabinet heeft Aruba 
nu te maken met Zsolt Szabó (PVV) als 
Staatssecretaris van Koninkrijksrelaties. 
Hoewel het regeerakkoord zich voor het 
merendeel richt op beleidsonderwerpen 
die in Nederland actueel zijn, volgt Aruba 
deze op de voet, met name naar het beleid 
in het algemeen en naar de relatie met het 
Caribische deel van het Koninkrijk in het 
bijzonder.

Lage rente
Nadat Aruba en Nederland na vele 
onderhandelingen zijn overeengekomen tot 
een bestuurlijk akkoord met afspraken over 
houdbare overheidsfinanciën op Aruba is 
een belangrijke eerste stap gezet om weer te 
gaan samenwerken aan een rijkswet.



Met de komst van een Rijkswet gaat 
Aruba een lagere rente betalen

Aruba was altijd van mening dat het 
huidige financiële toezicht, volgens de 
Landsverordening Aruba financieel toezicht 
Aruba (LAft), voldoende waarborgen biedt. 
Bovendien kan de Koninkrijksregering 
ingrijpen als Aruba zich financieel niet 
aan de normen en afspraken zou houden. 
De Staten van Aruba heeft met een 
grote meerderheid de komst van de RAft 
verworpen.

inwerkingtreding van de rijkswet, een deel 
van de aflopende buitenlandse leningen 
van Aruba te herfinancieren tegen de rente 
die Nederland betaalt, met daarboven een 
beperkte opslag.

Kabinet van Aruba

I
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Daarnaast is afgesproken dat als de rijkswet 
en de betrokken nationale regelgeving 
niet volgens planning tot stand komen, de 
rente op de Covidlening weer zal worden 
verhoogd naar 6,9%. Het voorstel voor 
de rijkswet dient uiterlijk 1 mei 2025 bij 
de Tweede Kamer te zijn ingediend voor 
behandeling. Ook is overeengekomen dat 
Nederland, na inwerkingtreding van de 
rijkswet, de rente op de herfinanciering van 
de Covidlening verder verlaagt naar 3,5%. 
Nederland verklaart zich ook bereid om na

elkaar af dat er een rijkswet komt, waarin 
onder meer begrotingsnormen en financieel 
toezicht worden opgenomen. Met het sluiten 
van het akkoord gaat Aruba een lagere 
rente betalen voor de Covidleningen. Bij 
de herfinanciering van de coronalening is 
overeengekomen dat de lening een looptijd 
van 20 jaar heeft, tegen een rente van 6,9%, 
Nadat het bestuurlijk akkoord door beide 
landen is getekend, is de rente verlaagd naar 
5,1%.
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het Koninkrijk der 
Nederlanden
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Het symposium met als titel 
"Verbondenheid" 70 jaar Statuut van 
het Koninkrijk der Nederlanden", was de 
bijdrage van Aruba aan de viering van 
70 jaar Statuut. Het symposium, georganiseerd 
door het Kabinet van de Gevolmachtigde 
Minister van Aruba, omvatte toespraken van 
prominente personen, zoals de president 
van de Hoge Raad, Dineke de Groot, 
voormalig Staatsraad voor Aruba bij de 
Raad van State en adviseur van Aruba op 
het gebied van Koninkrijksrelaties en de 
Europese Unie, Milly Schwengle, president 
van het Gemeenschappelijk Hof Mauritsz 
de Kort, professor en oud-minister Ernst 
Hirsch Ballin, en professor Gert Oostindie. 
Demissionair Gevolmachtigde Minister van 
Aruba, de heer Ady Thijsen, die tevens de 
gastheer van het symposium was, hield ook 
een toespraak. Demissionair premier van

Aruba, mevrouw Evelyn Wever-Croes, deed 
haar toespraak in een videoboodschap. 
Dagvoorzitter van het symposium was de 
voormalige rector van de Universiteit van 
Aruba, Viola Heutger.

Aruba staat stil bij 70 jaar Statuut met 
symposium "Verbondenheid".

“e o

In alle toespraken werd gereflecteerd op 
70 jaar Statuut, wat dit heeft betekend 
voor de landen binnen het Koninkrijk en 
hoe de relatie in de toekomst moet worden 
bekeken. Demissionair Minister Thijsen 
stelde bijvoorbeeld dat Aruba gelooft in een 
sterk Koninkrijk, gebaseerd op samenleven, 
samenwerking, samen beslissingen nemen 
en samen verantwoordelijkheden dragen. 
Wat betreft de veranderingen die volgens 
de heer Thijsen noodzakelijk zijn, zou er 
een Geschillenregeling moeten komen; het 
toekennen van stemrecht aan Statenleden 
als "bijzondere gedelegeerden", naast het 
recht om moties en amendementen in te 
dienen tijdens vergaderingen in de Tweede 
Kamer over Rijkswetten.
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70 jaar Statuut wat dit heeft 
betekend voor de landen binnen 
het Koninkrijk en hoe de relatie in 
de toekomst moet worden bekeken

President van de Hoge Raad, Dineke de Groot, 
sprak over de rechtspraak in relatie tot het 
Statuut, wat volgens haar een voorbeeld is 
van de toegevoegde waarde en succesvolle 
samenwerking die het Statuut biedt aan het 
Koninkrijk der Nederlanden.
Voormalig Staatsraad voor Aruba bij 
de Raad van State, Milly Schwengle, 
noemde het Koninkrijk der Nederlanden 
vier verschillende werelden, maar met 
een gezamenlijk fundament. Volgens 
mevrouw Schwengle is er een verschil 
tussen Nederland en de Caribische landen, 
maar aan de andere kant zijn er veel

Daarnaast zei de bewindsman dat inhoud 
gegeven moet worden aan artikel 36 van 
het Statuut door er duidelijk aan te geven 
wanneer en hoe de landen binnen het 
Koninkrijk elkaar onderling hulp en bijstand 
verlenen. Het gaat om samenwerking en 
ondersteuning. Dus het kan op allerlei 
gebieden zijn, zoals Justitie, Economie, 
Financiën, Bestuur, Gezondheidszorg, 
Onderwijs, Veiligheid, Cultuur en Sport. 
Er kan zelfs een fonds worden opgericht 
waarbij alle landen hun evenredige bijdrage 
leveren.

overeenkomsten en dat het verschil niet 
groot is, omdat de landen een gezamenlijke 
DNA hebben, met als fundament het 
beginsel van de rechtsstaat en de 
democratie, verankerd in zowel Nederland 
als de Caribische landen.
Demissionair premier Evelyn Wever-Croes 
benadrukte in haar toespraak dat de 
contacten tussen de landen altijd gebaseerd 
moeten zijn op samenwerking en niet op 
meningsverschillen. Vooral in een tijd van 
conflict en oorlog is het feit dat wij deel 
uitmaken van het Koninkrijk van extra 
waarde.
In het tweede deel van het symposium vond 
een paneldiscussie plaats, met daarin de 
president van het Gemeenschappelijk Hof, 
Mauritsz de Kort, professor en oud-minister 
Ernst Hirsch Ballin, professor Gert Oostindie, 
en demissionair Gevolmachtigde Minister 
Ady Thijsen.
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De positie van Aruba 
verder versterken in

Aruba onderzoekt naar nog meer 
kansen voor samenwerking

Aruba speelt van oudsher een belangrijke 
rol in de discussie rond de staatkundige 
structuur en de verhoudingen binnen 
het Koninkrijk der Nederlanden. Aruba 
wilde altijd al rechtstreekse banden met 
Nederland en heeft daar lang en met 
succes voor gestreden.

Van oudsher was de samenwerking 
tussen Aruba en Nederland gebaseerd 
op afspraken en protocollen met de 
Rijksoverheid. Om te onderzoeken waar 
nog meer kansen voor samenwerking liggen 
heeft Gevolmachtigde Minister van Aruba, 
Ady Thijsen, bij zijn aantreden in 2022 
een route uitgestippeld waarin bezoeken 
en gesprekken met burgemeesters en 
commissarissen van de Koning centraal 
staan. Hij is ervan overtuigd dat op 
gemeentelijk en provinciaal niveau meer 
kan worden samengewerkt, bijvoorbeeld 
op het gebied van economie (MKB-beleid), 
onderwijs en cultuur.

i
I

Om die reden heeft Aruba in het licht van 
de viering van het 70-jarig bestaan van het 
Statuut voor het Koninkrijk een symposium 
georganiseerd om stil te staan bij het 
verleden en toekomst van het Statuut en de 
relaties binnen het Koninkrijk.
Aruba wenst (weer) meer zichtbaar te zijn 
in Nederland en moet zich duidelijker als 
autonoom land profileren. Niet alleen in 
en rond het politieke centrum van het 
Haagse Binnenhof, ook op gemeentelijk en 
provinciaal niveau, in de Europese Unie, bij 
onderwijsinstellingen en maatschappelijke 
organisaties.

Ook in de Europese Unie kan Aruba zich 
meer als autonoom land laten gelden. Aruba 
is een belangrijke speler binnen de Overseas 
Counfries and Territories Association 
(OCTA) en bekleed sinds vorig jaar het 
voorzitterschap van de OCTA. Minister 
Thijsen die ook EU-vertegenwoordiger voor 
Aruba is, heeft als belangrijke inzet om meer 
middelen uit de Europese OCT-fondsen aan 
te wenden om de ontwikkeling van Aruba te 
versterken.
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Aruba bekleedt voor
zitterschap van OCTA

Hiermee is een bedrag van
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Gedurende het jaar 2024 werd regelmatig 
met de Executieve Commissie van OCTA 
vergaderd, zowel fysiek in Brussel als Online, 
dit om de voortgang van de activiteiten, 
maar ook om de audit 2020 en 2021 
te bespreken, In juni werd een Online 
Ministeriële conferentie gehouden waar

gemoeid. Deze financiering wordt gebruikt 
voor het verdere digitaliseren van het 
overheidsapparaat. Dit in het belang van 
de burgers en ondernemers van Aruba. De 
implementatie van dit akkoord start medio 
2024 en heeft een looptijd van vier jaar.

Bij deze gelegenheid heeft Aruba als 
voorzitter een financieel akkoord getekend 
voor het komende jaar van € 15 miljoen, 
welk bedrag verdeeld zal worden onder de 
13 landen van de OCTA.
Premier Evelyn Wever-Croes benadrukte 
als voorzitter van OCTA dat zij het als 
belangrijke taak vindt om fondsen te werven 
voor projecten in Aruba. Daarnaast zal 
haar inzet zijn het vergemakkelijken van de 
procedure voor het aanvragen van fondsen 
voor de 13 OCTA landen.

Minister van Economische Zaken, 
Communicatie en Duurzame Ontwikkeling 
van Aruba, Geoffrey Wever tekent voor de 
financiering van E-Government in Aruba.

Het forum voor dialoog tussen de LGO en de 
EU komt jaarlijks bijeen om de autoriteiten 
van de landen en gebieden overzee (LGO), 
vertegenwoordigers van de lidstaten en 
de Europese Commissie, leden van het 
Europees Parlement, vertegenwoordigers 
van de EIB en vertegenwoordigers van de 
ultra perifere gebieden samen te brengen. 
Het eerstvolgende OCT EU Forum zal 
plaatsvinden in Aruba.

De Gevolmachtigde Minister Ady Thijsen 
was keynote speaker op het "Green 
Overseas Climate Finance Forum" in Brussel. 
Het forum wordt georganiseerd door "Green 
Overseas Program" met financiering van 
de Europese Commissie. Deelnemende 
landen aan het forum zijn LGO-landen, 
voormalige Britse LGO-landen en 
verschillende organisatie uit de Financiële 
wereld en Klimaatverandering. De essentie 
van het forum is dat vele LGO-landen 
te maken hebben met de uitdagingen 
van klimaatverandering. En dit alles kost 
geld. Gedurende de hele week werd van 
gedachte gewisseld over deze vraagstukken 
en over ideeën hoe deze uitdagingen 
aangepakt kunnen worden.

Tijdens de 20e Editie van het OCT EU 
Forum in Brussel is het voorzitterschap 
van de OCTA officieel overgedragen aan 
Aruba in het bijzijn van premier 
Evelyn Wever-Croes, de Minister van 
Economische Zaken, Communicatie 
en Duurzame Ontwikkeling van Aruba, 
Geoffrey Wever en de Gevolmachtigde 
Minister van Aruba en ook EU- 
vertegenwoordiger van Aruba Ady Thijsen.

de jaarrekeningen 2023 van OCTA zijn 
goedgekeurd.
Er werden twee OCTA-nieuwsbrieven 
gepubliceerd en deelgenomen aan het 
steering comité overleg van BestLife2O3O;
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5f

€ 14.2 miljoen



Aruba prikkelt
0 0investeerders tijdens

Economische Summit

I
#•(a

1/ 20 2. -3
% % 28 ,1

■ L

‘I

«
A 0 d

-
I1Pe 4.si

I

Jaarverslag 2024Tmmue
A

ai

De Aruba Investment Summit 2024 
(AIS) - een vierdaags initiatief, dat werd 
gehouden als onderdeel van een bredere 
missie naar Nederland onder leiding van 
de minister van Economische Zaken, 
Communicatie en Duurzame Ontwikkeling 
van Aruba, Geoffrey Wever - werd op 
een hoge toon afgesloten en markeerde 
niet alleen een mijlpaal, maar ook een 
belangrijk hoofdstuk in de voortdurende 
missie van Aruba om economische groei en 
ontwikkeling te bevorderen, De AIS 2024 - 
ook mede georganiseerd met het Kabinet 
van Aruba - omvatte een breed scala aan 
engagementen gericht op het versterken 
van de banden, het verkennen van 
investeringsmogelijkheden en het smeden 
van waardevolle partnerschappen.

Als middelpunt van de missie bracht de 
AIS 2024 meer dan 100 deelnemers 
samen, waaronder leiders uit de sector, 
investeerders en overheidsfunctionarissen, 
voor een dag vol impactvolle discussies 
en netwerkmogelijkheden. Tegen de 
achtergrond van Den Haag fungeerde 
AIS 2024 als platform om het 
potentieel van Aruba als een belangrijke 
investeringsbestemming in het Caribisch 
gebied onder de aandacht te brengen, 
waarbij kansen in verschillende sectoren 
met nadruk op hernieuwbare energie, 
landbouw en renovatie van het centrum van 
Oranjestad en San Nicolas.

Naast de top omvatte de missie een reeks 
strategische opdrachten die bedoeld waren 
om het investeringslandschap van Aruba 
verder te verbeteren.
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Bovendien waren verkennende 
bezoeken aan PRIVA, dat gericht is op 
innovatieve oplossingen voor duurzame 
klimaatbeheersing en procesbeheer in 
de tuinbouw en gebouwbeheer en WUR 
(Wageningen University & Research), Deze 
bezoeken waren gericht op het identificeren 
van potentiële samenwerkingsmogelijkheden 
in de landbouw, waarbij de inzet van Aruba 
voor duurzame ontwikkeling en innovatie 
in deze cruciale sector werd benut. Deze 
engagementen benadrukten de proactieve 
aanpak van Aruba bij het bevorderen 
van partnerschappen en het stimuleren 
van economische groei door middel van 
onderzoek en innovatie,

AIS 2024 fungeerde als platform 
om het potentieel van Aruba als 
een belangrijke 
investeringsbestemming in het 
Caribisch gebied onder de 
aandacht te brengen

Daarnaast leverden bezoeken aan diverse 
particuliere investeerders, waaronder 
Royal Peppers en de Ferris Wheel-exploitant 
in Scheveningen, waardevolle inzichten en 
mogelijkheden voor samenwerking op.

Daarnaast was de meet & greet met 
Arubaanse jonge professionals een bewijs 
van de inzet van het eiland om talent 
te koesteren en ondernemerschap te 
bevorderen. Door samen te werken met de 
volgende generatie leiders en vernieuwers 
blijft Aruba investeren in zijn menselijk 
kapitaal, waardoor de basis wordt gelegd 
voor duurzame ontwikkeling en welvaart,
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Hij benadrukte de noodzaak om banen 
beschikbaar te houden voor onze eigen 
bevolking en pleitte voor de steun van 
zowel publieke als private sectoren om dit 
te realiseren. Minister Thijsen wees op de 
noodzaak om de arbeidsomstandigheden 
aantrekkelijker te maken en benadrukte het 
belang van stabiliteit en zekerheid op de 
arbeidsmarkt voor de toekomst van onze 
mensen.

Minister Thijsen werd gevraagd om een 
toespraak te houden, waarin hij uitleg gaf 
over de visie en het beleid van het Kabinet 
van Aruba, De bewindsman benadrukte dat 
het onderhouden van goede contacten met 
onze studenten van groot belang is om onze 
mensen aan te moedigen terug te keren 
naar Aruba.

Tot slot had Minister Thijsen grote 
waardering voor initiatieven zoals FRED 
die bedrijven weet uit te nodigen om naar 
Nederland te komen en op die manier 
werknemers aan te werven voor Aruba 
en de andere landen en eilanden in het 
Caribisch gebied.

Tijdens de FRED Job Fair & Conference 
2024 in het Krasnapolsky hotel in 
Amsterdam heeft diverse bedrijven en 
instellingen uit Cura^ao, Sint-Maarten, 
Bonaire, Sint-Eustatius, Saba, Suriname 
en Aruba zich gepresenteerd aan een 
groot publiek van Caribische Nederlanders 
die op zoek zijn naar een baan in hun 
geboorte-eiland,
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Ziekenhuis Aruba sluit
MOU met Leids UMC

i 6l2e ll en het5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

dr. Horacio Oduber Hospitaal (HOH)
tekende de directeur II De5.1.2.e 5.1.2.e

i

Leids Universitair
Medisch Centrum■

r

7 H

11Kabinet van Aruba
Ö

17

Dit Memorandum van Overeenstemming 
heeft als doel het vastleggen van de intenties 
van de ondertekende partijen om samen 
te werken aan het realiseren van een 
uitbreiding van (medisch specialistische) 
opleidingsmogelijkheden, alsmede kennis
en personeelsuitwisseling mogelijk te maken 
tussen zorgprofessionals van HOH en het 
LUMC. Ter uitvoering van dit memorandum 
zullen partijen nader overleg voeren over

In het academisch ziekenhuis van
Leiden LUMC, vond plaats de ondertekening 
van een Memorandum of Understanding 
(MOU) tussen het LUMC, Aruba en het 
dr. Horacio Oduber Hospitaal. Namens het 
LUMC werd het MOU ondertekend door 
de voorzitter van de Raad van Bestuur

Gevolmachtigde Minister van Aruba 
mr. Ady Thijsen tekende namens Minister 
van Volksgezondheid en Toerisme Dangui 
Oduber.

Daarnaast is het belangrijk dat Aruba samen 
met Nederland opnieuw moet kijken naar 
het aanbieden van ministersplaatsen bij 
de medicijnenstudie. Hierdoor worden er 
vaste plekken gecreëerd voor Caribische 
studenten, net als voor 2017.

de voorwaarden van de samenwerking met 
de intentie de definitieve afspraken vast te 
leggen in separate overeenkomsten.
De Gevolmachtigde Minister Ady Thijsen uitte 
zijn tevredenheid over de ondertekening van 
deze belangrijke MOU met LUMC. Dit toont 
de noodzaak van samenwerking tussen 
onderwijs en zorg aan. Aruba bevindt zich 
in een fase waarin vergrijzing vraagt om veel 
personeel in de komende jaren. We zoeken 
naar manieren om onze eigen mensen terug 
te laten keren naar Aruba. Deze MOU is een 
positief signaal en geeft het startsein voor 
samenwerkingsvormen die passen bij de 
visie en het beleid van het Kabinet van de 
Gevolmachtigde Minister,' aldus Minister 
Thijsen.
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Onderwijszaken en een 
goede begeleiding van 
studenten

Begin 2024 heeft het Kabinet van Aruba 
een enquête gehouden onder de groep 
Arubaanse studenten in Nederland, De 
enquête heeft uitgewezen dat de studenten 
het gevoel hebben dat zij veel informatie 
misten voordat zij naar Nederland kwamen, 
maar ook over het studeren, wonen en 
werken in Nederland. Op basis van de 
resultaten van de enquête bracht het 
Kabinet van Aruba een handboek uit 
met allerlei relevante informatie voor alle 
studenten die naar Nederland komen 
of plannen hebben om in Nederland te 
studeren.

Wederom werd zoals gebruikelijk de 
groep nieuwe studenten welkom geheten 
op Schiphol door Minister Thijsen om 
vervolgens door te reizen naar hun 
studiestad, waar zij deel hebben genomen 
aan het verplichte opvangprogramma.

Een goede begeleiding van Arubaanse 
studenten is een kerntaak voor het 
Kabinet van Aruba om ervoor te zorgen 
dat de studenten hun studie met succes 
afronden, Daarnaast zal een goede 
begeleiding ook kunnen leiden dat er zicht 
is hoeveel studenten afstuderen, in welke 
beroep en op die manier Aruba voorzien 
van die informatie waardoor Arubaanse 
professionals benaderd kan worden om 
terug te keren naar hun geboorte-eiland.

Het Kabinet van Aruba is ervan bewust dat 
succes in de studie begint bij een goede 
begeleiding die vroegtijdig moet beginnen, 
dus in Aruba zelf. Hoe beter de studenten 
ingelicht zijn in het studeren in Nederland, 
hoe eerder zij zich enigszins kunnen 
aanpassen en studietijd niet onnodig lang 
maakt.
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De SCA geeft advies en informatie door aan 
het Kabinet over zaken die van belang zijn 
voor Arubaanse studenten in Nederland. Het 
Kabinet bespreekt deze adviezen met de 
studiementoren. Ook helpt de SCA met de 
versterking van de band tussen het Kabinet 
en de Arubaanse studenten in Nederland

Inzet van het Kabinet van Aruba 
blijft om de begeleiding van 
Arubaanse studenten te verruimen

De SCA streeft ernaar een brug te slaan 
tussen Arubaanse studenten en het 
Kabinet van de Gevolmachtigde Minister 
van Aruba. Zo wil de commissie bijdragen 
aan de ontwikkeling van studenten en 
hen ondersteunen in hun persoonlijke en 
academische groei.

In 2024 is het voortraject gestart voor de 
oprichting van de Studenten Commissie 
Aruba (SCA). De SCA zet zich in voor een 
hechte en ondersteunende gemeenschap 
van Arubaanse studenten in Nederland. 
Door middel van workshops en interactieve 
activiteiten wil de commissie bijdragen aan 
een betere begeleiding van deze studenten 
tijdens hun studietijd in Nederland.

Onder de nieuw aangekomen studenten 
hield het Kabinet een enquête over de 
opvangweek.

Inzet van het Kabinet van Aruba blijft om 
de begeleiding van Arubaanse studenten 
te verruimen. Momenteel krijgen alleen 
eerstejaars studenten begeleiding van een 
studiementor en zou dit uitgebreid moeten 
worden naar meerjarige begeleiding. Ook 
heeft het Kabinet en Land Aruba besloten 
dat ook de groep "free movers" - studenten 
die op eigen gelegenheid komen studeren - 
begeleidt kunnen worden als dat wenselijk 
is. Een nieuw beleid is dat de begeleiding 
geldt voor alle studenten, ook die zonder 
studielening van Aruba.

en organiseert zij in samenwerking met het 
Kabinet bijeenkomsten voor het realiseren 
van de doelstellingen.
Nadat de richtlijnen voor de SCA vastgesteld 
werden kon de oproep geplaatst worden 
voor het werven van leden voor de SCA. 
Uiteindelijk zal de SCA officieel pas in 2025 
worden geïnstalleerd.
De bestaande samenwerking tussen 
het Kabinet van Aruba en de Haagse 
Hogeschool (HHS) werd in 2024 voortgezet. 
De studiegroep Minor Koninkrijksrelaties 
heeft voor het Kabinet van Aruba twee 
groepsopdrachten uitgevoerd. Eén opdracht 
betrof het opstellen van een Communicatie 
en Marketingplan en de andere opdracht 
was een onderzoek over het studentsucces 
onder Arubaanse studenten.
Het Kabinet van Aruba ging een 
samenwerkingsovereenkomst met de 
woonstichting Lieven De Keij voor het 
garanderen van studentenkamers in 
Amsterdam.

De missie van de SCA is het behartigen en 
bevorderen van de belangen en het welzijn 
van Arubaanse studenten. Dit doet de 
commissie door te adviseren, belangen te 
vertegenwoordigen en actief betrokken te 
zijn bij onderwerpen die studenten direct 
aangaan.

Samen met de mentoren is er een nieuwe 
mentoren richtlijn vastgesteld. Daarnaast 
heeft het Kabinet een coach en training 
sessie over leiderschap verzorgt aan de 
mentoren.
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dialoog aan met
Arubaanse studenten

De groep studenten kreeg vragen waarop 
zij konden reageren met hun gedachten, 
opmerkingen, ideeën en suggesties, Het 
Kabinet van Aruba zal deze feedback

meenemen in samenwerking met het 
Ministerie van Onderwijs van Aruba om de 
ontwikkeling en het welzijn van Arubaanse 
studenten in Nederland te bevorderen.

De directeur van het Kabinet van Aruba 
Joselin Croes gaf aan dat 2024 een jaar 
was om te luisteren naar en te leren over de 
zorgen en wensen van studenten in hun tijd 
als student in Nederland, Mevrouw Croes 
benadrukte ook dat enkele punten die naar 
voren zijn gekomen, eerst op Aruba moeten 
worden geïmplementeerd voordat studenten 
naar Nederland vertrekken. Het Kabinet van 
Aruba zal werken aan een prioriteitenlijst om 
in 2025 activiteiten te organiseren in lijn met 
de wensen van de studenten.

Onder de naam "Ban Topa" heeft het 
Kabinet van de Gevolmachtigde Minister 
in 2024 een serie van bijeenkomsten 
met Arubaanse studenten verspreid over 
diverse regio's.

Het Kabinet van Aruba is zeer tevreden 
dat de Ban Topa bijeenkomsten hebben 
bevestigd hoe belangrijk het is om met 
studenten in dialoog te blijven.

Doel van deze bijeenkomsten was te 
"brainstormen" met de studenten over tal 
van onderwerpen die hun bezighouden, 
de voorbereiding op Aruba, de ideeën 
en gedachten over de rol van hef Kabinet 
van Aruba en de activiteiten die studenten 
graag georganiseerd zouden zien. Ook 
werd besproken welke uitdagingen of 
struikelblokken zij in Nederland tegenkomen. 
Een ander belangrijk onderwerp dat naar 
voren kwam is de bereidheid om na hun 
studie terug te keren naar Aruba.
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Dit draagt bij aan een sterkere binding en 
relatie tussen het Kabinet van Aruba en de 
Arubaanse studenten.

De organisaties kregen de gelegenheid om 
te spreken over hun doelen voor studenten 
en de terreinen waarop ze activiteiten 
organiseren. De directeur van het Kabinet 
van Aruba, had enkele vragen aan de 
organisaties, zoals hun contact met het 
Kabinet van Aruba en de communicatie 
met het team van mentoren. Mevrouw 
Croes vroeg de organisaties ook naar hun 
meest succesvolle activiteit of evenement 
in de afgelopen jaren. Verder werd er ook 
gesproken over welke activiteiten mogelijk 
in samenwerking met het Kabinet van Aruba 
georganiseerd kunnen worden.

Het was daarbij belangrijk om vast te 
stellen welke thema's voor studenten 
interessant zijn, in het kader van workshops 
die het Kabinet van Aruba overweegt te 
organiseren.

De Ban Topa bijeenkomsten 
hebben bevestigd hoe belangrijk 
het is om met studenten in dialoog 
te blijven.

Naast de dialoog met studenten heeft het 
Kabinet van Aruba ook een bijeenkomst 
gehouden met verschillende 
studentenorganisaties en 
studentenverenigingen. Het doel van deze 
bijeenkomst was om elkaar beter te leren 
kennen en van gedachten te wisselen over 
onderwerpen die zowel de organisaties als 
het Kabinet van Aruba aangaan.
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Ter ere van de viering van de Dia di Himno y 
Bandera hield de Gevolmachtigde Minister 
een receptie voor relaties van het Kabinet.

In 2024 werd weer voor het eerst 
een Arubadagviering gehouden. In de 
Broodfabriek in Rijswijk kwamen zo'n 
3000 mensen bijeen om hun nationale 
dag te vieren aan de hand van muziek, dans 
en Arubaans eten. Op deze dag werd een 
aantal Arubanen erkend met de Excellence 
Award voor hun bijdrage aan de Arubaanse 
gemeenschap in Nederland en ook de 
Nederlandse samenleving. Het gaat om 
Meda Camacho, Jack Rasmijn en 
Rossini van Wijk.

De bijeenkomst in Kasteel 
De Wittenburg staat weliswaar 
in het teken van de viering 
van de Nationale Dag, maar 
biedt ook de gelegenheid om 
te netwerken. De minister 
van Economische Zaken, 
Communicatie en Duurzame 
Ontwikkeling van Aruba, 
Geoffrey Wever hield hierbij 
een toespraak over de economische 
ontwikkeling van Aruba en de mogelijkheden 
die Aruba biedt aan Nederlandse 
investeerders.

In 2024 had de Arubaanse gemeenschap 
niet alleen te maken met een terugkeer van 
de Arubadag, maar Vereniging Nos Baranca 
uit Tilburg heeft in 2024 het 
San Juan Festival georganiseerd. In 
december kon een groot publiek in Event 
Plaza genieten van het Dande Festival. Als 
klap op de vuurpijl, vierde Grupo di Betico 
hun 55-jarige bestaan in Nederland met een 
galaconcert in Amare in Den Haag en in het 
muziekgebouw Frits Philips in Eindhoven.

De Nationale Herdenking Nederlands 
Slavernijverleden in het Oosterpark 
in Amsterdam stond in het teken van 
de sluiting van het herdenkingsjaar 
Nederlandse Slavernijverleden.
Namens Aruba legde Gevolmachtigde 
Minister Ady Thijsen een krans.

Aruba is als onderdeel van het Koninkrijk 
betrokken bij nationale herdenkingen in 
Nederland. Op Nationale Dodenherdenking 
op 4 mei zijn de Gevolmachtigde Minister 
van Aruba, Ady Thijsen, samen met de 
Gevolmachtigde Minister van Curaao 
en Sint-Maarten aanwezig. Namens 
de Rijksministerraad legt de minister
president van Nederland een krans bij 
het Nationaal Monument op de Dam in 
Amsterdam. Tegelijkertijd legde een groep 
Arubaanse studenten - na een aantal 
jaren van afwezigheid vanwege corona 
- een krans bij het monument op de 
Waalsdorpervlakte.
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Om de dienstverlening van het Kabinet 
van Aruba verder te versterken zal het 
personeelsbestand in 2025 worden 
uitgebreid met nieuwe medewerkers.

Het Kabinet van de Gevolmachtigde Minister 
kan terugkijken op een jaar waar er veel 
contacten zijn gelegd; veel bijeenkomsten 
voornamelijk voor studenten georganiseerd.

De onderhandelingen tussen Aruba en 
Nederland ten aanzien van de RAFT zal voor 
de deadline van 1 mei 2025 afgerond moeten 
worden om de rente op de Covid leningen 
verder te verlagen.

Het resultaat van de verkiezingen begin 
december 2024 heeft geleid tot de 
komst van een Kabinet met een andere 
signatuur. Dat zal ook leiden tot een nieuwe 
Gevolmachtigde Minister en een nieuwe EU- 
vertegenwoordiger.

Nadat de richtlijnen van de SCA zijn 
vastgelegd zal = na een sollicitatie ronde - de 
leden van de SCA in 2025 officieel worden 
geïnstalleerd. De leden zullen een bestuur 
kiezen en beginnen aan hun werkzaamheden.

Verder zal in 2025 worden gesproken over 
het besluit wanneer de 21ste Editie van het 
OCT EU in Aruba zal plaatsvinden.

Er zal worden verder gewerkt aan MOU 
met verschillende organisaties voor 
studentenhuisvesting om meer kamers voor 
Arubaanse studenten te garanderen. Ook 
zal er verder worden gesproken over de 
meerjarige begeleiding van studenten.
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